

UNHRC #54 – Item 3

Interactive Dialogue with the Working Group on Arbitrary Detention

Oral Statement

السيد الرئيس، السيدات والسادة ممثلات وممثلو الدول،
اسمي سناء سلامة، وأنا زوجة الأسير الفلسطيني وليد دقة الذي يبلغ من العمر 62 عاماً وأنهى كامل
مدة محكوميته البالغة 37 عاماً في 24 آذار 2023 في السجون الإسرائيلية، ويعاني حالياً من
سرطان قاتل. وليد ما زال محتجزاً تعسفياً بعدما أضافت "إسرائيل" إلى حكمه الأصلي سنتين لمجرد
أنه حاول الحصول على هاتفٍ محمولٍ. وليد ما زال محروماً بشكلٍ تمييزيٍّ وتعسفيٍّ من حقه في
الحصول على إفراجٍ مبكرٍ بهدف العلاج.
أنقل لكم/ن اليوم رسالة وليد من سجن الرملة:
عشتُ أناضل من أجل العدالة لفلسطين، وأمضيْتُ جُلَّ عمري في السجون الإسرائيلية أناضل من أجل
حقوق الانسان في العالم. أعلمُ أنني إذا متُّ في السجن فلن أكون أول أسير فلسطيني يموتُ ظلماً
بسبب انعدام العدالة.
أنا لا أخاطبكم مستجدياً الإفراج المبكر، لأنَّ الحقوق لا تُستجدي، إنّما أريدكم أن تعلموا أنّ عجز
المجتمع الدولي عن اتخاذ خطواتٍ عمليةٍ في مواجهة سياسات الاستعمار والابرتهايد الإسرائيلية سيظلّ
يُنتج مزيداً من القمع ومزيداً من الضحايا.
أنصفوا شعبي، أنصفوا طفلي ميلاد، انتصروا للحرية!

Mr. President, Ladies and Gentlemen, and state representatives,

My name is Sana Salameh, and I am the wife of the Palestinian prisoner, Walid Daqqah, who is 62 years old and who completed his 37-year sentence on March 24, 2023 in Israeli prisons. He is currently suffering from terminal cancer. Walid is still arbitrarily detained after "Israel" added two years to his original sentence simply because he tried to obtain a mobile phone. Walid is still discriminatory deprived of his right to obtain early release for the purpose of treatment.

Walid's message to you from Ramla prison is:

I have been fighting for justice for Palestine, and I have spent the majority of my life in Israeli prisons fighting for human rights for all. I know that if I die in prison, I will not be the first Palestinian prisoner to die unfairly because of Israeli injustice.

I am not begging for early release, because demanding rights is not begging. Rather, I want you to know that the international community's inability to take practical steps against the Israeli colonial-apartheid policies will continue to result in more oppression and more unjust death.

I call for justice for my people, justice for my daughter, Milad, and freedom for all!